
Energie skrytá

Teoretičtí fyzikové (kosmologové) po mém soudu poněkud předčasně ztotožnili 
hypostazovanou skrytou energii s negativní gravitací, která tam, kde je relativně málo 
hmoty (zjevné i skryté) a kde je tedy slabá gravitace, nabývá vrchu či „převažuje“, 
„převládá“. Velký problém tu vidím zejména v tom, že nemáme dost jasno ani o tom, 
jak vlastně funguje gravitace resp. v čem vlastně její působení spočívá. Všechny ta 
přirovnání, jichž se nejčastěji používá, jak se prostor zakřivuje a prohýbá podobně 
jako se prohýbá a zakřivuje rovina tam, kde ji „tíží“ nějaké velké těleso, mají jen 
metaforický charakter, ale dosud panuje nejistota, jak se vlastně gravitace přenáší z 
jednoho místa, kde je velká hmota, na jiná místa, kde jsou třeba menší hmotná tělesa. 
Teorie „gravitonů“, kterou někteří zastávají, se zatím moc neujala; nyní by byla 
příležitost přezkoumat ji tak, že se ji někdo pokusí aplikovat na „negativní gravitaci“ a 
že bude pátrat po anti-gravitonech. Už nějakou dobu se dělají pokusy o zaznamenání 
nějakých gravitačních vln (otřesů). Bude snad možno zaznamenávat také nějaké vlny 
či otřesy antigravitační? Mám za to, že zatím víme příliš málo o gravitaci a jejím 
fungování, než abychom si směli vymýšlet cokoli o tzv. anti-gravitaci. (Např. nevíme, 
proč – snad – došlo v prvních okamžicích po Velkém Třesku k onomu „rozfouknutí“ 
(inflaci), a nevíme ani, jak potom došlo k jeho zabrzdění či snad zastavení; a nevíme, 
pokud došlo k onomu zastavení nebo aspoň velkému zpomalení, kdy a proč se Vesmír 
zase začal rozfoukávat a proč se v tom stále zrychluje; a proč tak relativně mírně na 
rozdíl od onoho prudkého rozfouknutí brzo po Velkém Třesku. Máme to snad 
považovat za nevysvětlitelnou záhadu? ) Neznamená to všechno jen něco na 
připomenutí, že matematicky se (při dnešním a zejména zítřejším stavu matematiky) 
dá vyložit kde co, ale že sama matematická konzistence ještě není dokladem toho, že 
procesy opravdu tak proběhly a probíhají (a budou probíhat)?
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